
Vážený pán primátor Mgr. Peter Jančovič PhD., vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci 

MsZ v Piešťanoch, milí kolegovia, vážení rodičia a zákonní zástupcovia, vážení obyvatelia 

Piešťan a širokého okolia, 

 

dovoľte mi zareagovať na príspevok „Investície do ZŠ M. R. Štefánika na Vajanského ulici“ zverejnenom 

dňa 15.3.2023 na webovom sídle: 

 https://www.piestany.sk/info/spravy/investicie-do-zs-mr-stefanika-na-vajanskeho-ulici-5620sk.html  

ktorého autorom je pán Martin Ričány. 

Touto cestou si dovolím najskôr opakovane úprimne poďakovať Mestu Piešťany za všetky financie, 

ktoré vložilo do budovy našej základnej školy, ktorá je zároveň jeho majetkom. 

Autor v spomínanom článku popisuje, koľko financií bolo od roku 2017 do roku 2022 vložených do 

obnovy a rekonštrukcie našej školy. Nazval by som ich skôr zachraňovaním havarijného stavu ako 

investíciami. 

Pýtam sa, prečo sa zverejňujú „investície“ iba do ZŠ M. R. Štefánika? Prečo nie do každej piešťanskej 

školy? 

Zaujímalo by ma, prečo si autor článku zvolil za začiatok spomínaného obdobia práve rok 2017.  

A aby bol uvedený článok objektívny, tak by určite stálo za zmienku to, aby autor za dané obdobie 

zverejnil investície Mesta Piešťany do všetkých piešťanských základných škôl, aby si všetci obyvatelia 

mohli porovnať, koľko financií vložilo Mesto Piešťany do jednotlivých škôl vo svojej zriaďovateľskej 

pôsobnosti. Myslím si, že takýmto spôsobom by každoročne mali byť  písomne informovaní aj riaditelia 

všetkých základných škôl a aj poslanci MsZ, aby za každú školu zvlášť videli, koľko eur sa bude v danom 

roku financovať zvlášť v každej jednej základnej škole v Piešťanoch a aj aby to následne za daný rok 

poslanci MsZ vyhodnotili. Bol by som veľmi rád, keby Mesto Piešťany a pán primátor, Mgr. Peter 

Jančovič PhD., poskytli tieto informácie každý rok a aj na práve prebiehajúci rok 2023 písomne 

poslancom MsZ, riaditeľom základných škôl i obyvateľom nášho mesta. 

Ľady sa trošku pohli... Som presvedčený o tom, že ak by som nenapísal svoj Otvorený list, tak článok 

pána Ričányho o „investíciách“ v našej škole by nikdy nevznikol a nebol zverejnený, a to by bola veľká 

škoda. Takto sa aspoň obyvatelia mesta dozvedeli, ako sa hospodári s ich daňami v jednej základnej 

škole. Verím tomu, že občania mesta budú ešte radšej, keď sa dozvedia ako Mesto Piešťany používa 

a využíva dane svojich obyvateľov aj vo vzťahu ku všetkým zostávajúcim piešťanským základným 

školám. 

Prosím týmto, aby Mesto Piešťany zverejnilo na svojom webovom sídle investície zvlášť do každej 

jednej základnej školy vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti. Tak, ako si pán Ričány vybral jednu jedinú 

školu, budem rád, ak Mesto Piešťany zverejní investície súčasne do každej jednej piešťanskej základnej 

školy napríklad od toho roku 2017, ktorý si autor článku vybral. Myslím si, že tieto údaje by Mesto 

Piešťany malo pravidelne každoročne písomne poskytovať poslancom MsZ Piešťany a taktiež všetkým 

riaditeľom škôl. 

Pevne verím, že tieto údaje sa objavia na webovom sídle www.piestany.sk v najbližších dňoch 

a nebudem ich musieť žiadať na základe zákona o slobodnom prístupe k informáciám. 

Ďalej prosím pána primátora, Mgr. Petra Jančoviča PhD., aby Mesto Piešťany zverejnilo všetky 

investície do základných škôl v Piešťanoch, ktoré boli získané z eurofondov od roku 2004 (1. mája 2004 

https://www.piestany.sk/info/spravy/investicie-do-zs-mr-stefanika-na-vajanskeho-ulici-5620sk.html
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vstúpilo Slovensko do Európskej únie). Odpoveď za našu školu poznám ihneď. Ak ma pamäť neklame, 

tak do našej školy sa z eurofondov od roku 2004 neinvestovalo nič, čiže 0 eur. A pripomeniem to, že ak 

sa v určitej škole realizuje nejaký projekt z eurofondov, následne ju nie je možné v najbližších 5, 

prípadne 10 rokov zrušiť a ani zmeniť účel jej užívania. 

Pýtam sa, prečo takýmto spôsobom už nebolo zrekonštruované naše asfaltové ihrisko, kde sa deti školy 

pohybujú dennodenne, prečo nebol vymenený umelý trávnatý koberec na multifunkčnom ihrisku, 

prečo nebola zrevitalizovaná školská záhrada, prečo neboli vybudované odborné učebne, prečo neboli 

dostavané ďalšie učebne, prečo nebola postavená jedáleň a kuchyňa...? Jedným z dôvodov by mohlo 

byť aj to, že ihriská a záhrada zaberajú rozsiahle, nádherné pozemky, ktoré by možno mohli byť 

v budúcnosti využité aj na iné účely? 

Vážení obyvatelia, základné školy si nemôžu samé požiadať o získanie financií z eurofondov, tu musí 

aktivitu prejaviť ich zriaďovateľ a ak ju neprejaví, tak školy sa môžu iba smutne pozerať na to, ako 

primátori a starostovia v iných mestách a obciach toto robia, túto možnosť využívajú a svoje školy 

zveľaďujú. 

Verím tomu, že Mesto Piešťany už má pripravené projekty, ktoré chce realizovať z Plánu obnovy, 

v ktorom Slovenská republika získa zatiaľ pravdepodobne najväčší balík investícií vo svojej histórii 

z Európskej únie. V rámci Plánu obnovy by Slovensko malo získať neskutočne vysokú sumu v hodnote 

cca 6 575 000 000 eur, čiže vyše 6,5 miliardy eur. 

Taktiež verím tomu, že Mesto Piešťany má pripravené projekty pre oblasť základného školstva a najviac 

verím tomu, že tieto projekty budú realizované konečne aj v našej škole. Budem veľmi rád, keď sa všetci 

obyvatelia Piešťan o daných projektoch dozvieme zo strany Mesta Piešťany a jeho primátora Mgr. 

Petra Jančoviča PhD., čo najskôr. 

Námetov na ich realizáciu v našej škole som vo svojom Otvorenom liste poskytol viac ako dosť.  

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, buďte, prosím Vás aktívni a zaujímajte sa o to, iniciujte 

to, aby sa Mesto Piešťany zapojilo do čo najviac projektov v rámci Plánu obnovy. 

Nejde len o oblasť školstva, ale treba sa zapojiť vo všetkých oblastiach, kde sa takáto možnosť 

naskytne. 

Pán primátor, Mgr. Peter Jančovič PhD., takisto ako Vy, aj ja som vyštudoval geografiu. Mimochodom, 

sám ste si pre Vašu absolventskú prax počas štúdia na vysokej škole vybrali zo všetkých piešťanských 

škôl práve našu školu a po jej ukončení ste prišli sám od seba za mnou a ďakovali mi za to, aká je v škole 

perfektná atmosféra a akí skvelí pedagógovia tam pôsobia a aké skvelé deti v škole máme.  

Vyučujem 30 rokov okrem iného i geografiu a v rámci možností sa snažím čo najviac cestovať. A keď 

vidím, ako sa okolité i vzdialené mestá a obce na Slovensku rozvíjajú, bol by som veľmi rád, aby sa čo 

najviac skrášlilo, vybudovalo i naše prekrásne mesto. Využime túto príležitosť v rámci Plánu obnovy, 

ktorá sa nám teraz ponúka a ktorá sa už nikdy nemusí opakovať. 

Na záver musím s poľutovaním skonštatovať, že od doby, keď som napísal a zverejnil dňa 3. marca 2023 

svoj Otvorený list, ma pán primátor Mgr. Peter Jančovič PhD., žiadnym spôsobom nekontaktoval. 

Poslancom, ktorí nehlasovali na zasadnutí MsZ dňa 16.2.2023 za nezmyselné VZN o školských 

obvodoch toto cestou opakovane veľmi pekne ďakujem. Naopak, z poslancov, ktorí za spomenuté VZN 

zahlasovali a podporili ho a drasticky tak zmenšili školský obvod iba jednej jedinej škole, a to ZŠ M. R. 

Štefánika, sa mi ešte pred zverejnením môjho Otvoreného listu ozval len jeden jediný poslanec. Bol to 

RNDr. Ján Šmída, ktorý sa mi snažil vysvetliť, prečo hlasoval tak, ako hlasoval. Síce ma ničím 

nepresvedčil, ale sľúbil mi, že bude danú problematiku naďalej pozorne sledovať... Po zverejnení 



môjho Otvoreného listu sa z poslancov, ktorí za spomenuté VZN o školských obvodoch hlasovali, 

neozval vôbec nikto. Verím tomu a dúfam, že sa nemýlim a že títo poslanci vyjadria svoj názor a postoj 

aj inak ako mlčaním. Myslím, že aj verejnosť a obyvatelia nášho krásneho mesta, sú na to zvedaví. 

Veľmi pekne touto cestou ďakujem i portálu www.pnky.sk, ktorý ako jediný uverejnil môj Otvorený list 

z 3. marca 2023. Môj otvorený list som zaslal i do www.zpiestan.sk a www.piestanskydennik.sk, 

v ktorých zverejnený dodnes nebol. 

Dňa 15. 3. 2023 bolo na webovom sídle www.piestany.sk zverejnené tiež aj „Stanovisko Mesta Piešťany 

k môjmu otvorenému listu“: 

https://www.piestany.sk/info/spravy/stanovisko-mesta-piestany-na-otvoreny-list-riaditela-zs-mr-

stefanika-5617sk.html 

aká „náhoda“, že Mesto Piešťany venovalo v jeden deň na svojom webe práve našej škole až 2 články.  

Ďalej si dovolím poznamenať, že toto „Stanovisko Mesta Piešťany na otvorený list riaditeľa ZŠ M. R. 

Štefánika“ vytvoril NIEKTO na Mestskom úrade. Je to NIEKTO, kto vytvoril 20-stranový dokument. 

A slovo NIEKTO som použil zámerne. Pretože, ak si prečítate tento dokument, zistíte, že neviete a 

nezistíte, kto ho vytvoril a čo je na tom všetko najsmutnejšie, NIKTO sa pod tento dokument vôbec 

nepodpísal. Myslím, že pod každým listom, ktorý je napísaný na hlavičkovom papieri Mesta Piešťany, 

by mal byť niekto podpísaný... 

 

S úctou       

     Mgr. Kamil Moravčík 

                         riaditeľ školy 

       ZŠ M. R. Štefánika 

          Vajanského 35 

               Piešťany 

 Môj Otvorený list  z 3. marca 2023 si môžete prečítať na našom školskom webovom sídle: 

www.1zsmrspy.edupage.org 

a aj na: 

https://www.pnky.sk/nazory/riaditel-zs-m-r-stefanika-v-piestanoch-reaguje-na-informacie-ktore-

odzneli-na-zastupitelstve-otvorenym-listom/ 

 

Článok Mesta Piešťany Investície do ZŠ M. R. Štefánika na Vajanského ulici:  

https://www.piestany.sk/info/spravy/investicie-do-zs-mr-stefanika-na-vajanskeho-ulici-5620sk.html 
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